
 1

Protokół Nr XXIV 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 21 listopada 2008 roku 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Sędziszowie Adam Mysiara 
Powitał zaproszonych gości, radnych Rady Miejskiej, Sołtysów i pracowników 
Urzędu. 
Na sekretarza obrad zaproponował radną Bożenę Wójcik. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Z uwagi na to że Komisja Rolnictwa ma spotkanie w Starostwie z przedstawicielem 
Ministerstwa Rolnictwa pkt-y informacja o pracy Burmistrza i interpelacje radnych 
proponuję przenieść jako punkty 14 i 15. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Pan Burmistrz 
- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał: 

1. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 
na raty spłaty należności pieniężnych jednostek organizacyjnych, do których 
nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa, a także wskazania 
organów do tego uprawnionych, 

2. w sprawie zasad przeznaczenia nieruchomości komunalnej na Placówkę 
Całodobową dla osób starszych, w podeszłym wieku, niepełnosprawnych – 
świadczącą usługi z zakresu pomocy społecznej albo z zakresu ochrony 
zdrowia. 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie uchwał jako punkty 12 i 13. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się 
Przewodniczący zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 11 uchwała w sprawie 
taryfy na wodę dla PHU „ANNA” A.Folfas, ST.Wiatrzyk Kielce ul. Częstochowska 
27 z uwagi na to iż nie spełniają wymogów aby otrzymać pozwolenie Burmistrza na 
prowadzenie działalności. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z 
wniesionymi poprawkami. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 2 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji. 
Ad. 3 
Pani B. Hudyka 
- przedstawiła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2009 rok 
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Głosowanie 
15 głosów – za                             uchwała Nr XXIV/233/2008 
- uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, w 
związku z trudną sytuacją w rolnictwie proponuje się pozostawienie podatku rolnego 
na poziomie 2008 roku czyli 38zł 1 dt. 
Radny Z.Konieczny 
- jest to kwota zbyt wysoka, ceny płodów rolnych są niskie Komisja Rolnictwa 
wnioskuje o obniżenie podatku z 95zł na 90zł z 1ha przeliczeniowego. 
Wiceprzewodniczący J.Gładki 
- biorąc pod uwagę następne uchwały gdzie podnosimy podatki o 5% proponuję 
pozostawienie podatku rolnego na tym samym poziomie, inni mieszkańcy muszą 
ponosić koszty wzrostu podatków i opłat, wnioskuję o utrzymanie tego podatku. 
Radny J.Strzelec 
- do przedmówcy, zgadza się że podnosimy wszystkim ale pozostali wliczają sobie 
inflacje np. gdy żyto zdrożało cena chleba wzrosła dziś żyto 300zł/t a chleb nie staniał. 
Wiceprzewodniczący Z.Adamski 
- zapytał o głos Sołtysów, oni najbardziej znają opinie mieszkańców. 
Radny Z.Głądki 
- uzupełniając dodam, że rolnicy też mają podwyżki wody, ścieków , od 
nieruchomości. 
Pan Przewodniczący 
- w ubiegłym roku różnica między nami a Słupią była znaczna, rozmawiałem w terenie 
z rolnikami dziwili się że my nie podnieśliśmy. 
Sołtys N.Jawor 
- rolnicy mają nadzieję, że będzie obniżka podatku sami wiecie jak jest sytuacja, 
środki produkcji drożeją a płody rolne tanieją. Wśród okolicznych gmin u nas podatek 
był najwyższy, obniżenie o 5zł/ha to jest mało. 
Pan Burmistrz 
- nie ma nikogo kto nie rozumiałby sytuacji w rolnictwie, ceny nawozów bardzo 
wzrosły. Gdy rozmawiamy z przedstawicielami wsi i przedstawiamy zamierzenia 
gminy, inwestycje jakie robimy Basen, drogi, kanalizacja, oświetlenie, dopłata do 
utrzymania oświaty, wodociągi to rozumieją że podatek trzeba płacić. Podatek rolny 
jest najmniejszym obciążeniem które dotyka rolnika. Proponowana stawka jest prawie 
połowę mniejsza od ceny GUS. Każde obniżenie podatku powoduje następnie utratę 
subwencji, tam gdzie trzeba pomóc w sytuacji różnych wypadków losowych 
umarzamy, odraczamy płatności. Są pieniądze na stypendia socjalne, dożywianie 
uczniów, zajęcia pozalekcyjne. Proszę o zrozumienie bo dla nas ten ubytek powoduje 
pomniejszenie wpływu trzykrotnie, solidarne podejście abyśmy wszyscy uczestniczyli 
w tym co chcemy w tej gminie zmienić. 
Wiceprzewodniczący J.Gładki 
- apeluję do Rady abyśmy głosowali rozsądnie, jeśli obniżymy podatek rolny to 
zgłoszę wniosek o pozostawienie wszystkich podatków na ty samym poziomie. 
Mieszkańcy oprócz wody i ścieków ponoszą inne opłaty, których nie mają rolnicy, 
prośba o rozsądek. 
Radny J.Strzelec 
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- robimy problem o 5zł a ile dołożyliśmy do oświaty z budżetu, szanujmy wszystkich i 
mierzmy jedną miarą. 
Pan Burmistrz 
- w miarę naszych możliwości i odwagi zrestrukturyzowaliśmy w oświacie wszystko 
co było możliwe, wszystko co się dało jest połączone, dopłata do oświaty wynosi w: 
2008 – 2.200.000zł 
2009 – plan 3.100.000zł 
Mimo wszelkich oszczędności więcej się nie da, jedynie możemy zamknąć Mstyczów, 
Krzcięcice i Filie. Proszę nie dzielić gminy na wieś i miasto, rolników i 
przedsiębiorców, to jest jedna gmina i wspólne dobro. Nie chodzi o to żeby ktoś nas 
pochwalił bo ładnie się odezwałem, my pracujemy po to aby rozwiązywać problemy 
ludzi. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rolnictwa o obniżenie podatku o 5zł z 1 ha 
przeliczeniowego. 
Głosowanie 
6 głosów – za 
8 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Głosowanie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego. 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos - wstrzymujący się                uchwała Nr XXIV/234/2008 
Pani B. Hudyka 
- odczytała uchwałę w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
środków transportowych i zwolnień w tym podatku, stawki wzrosły o 5% do 
obowiązujących. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się               uchwała Nr XXIV/235/2008 
- uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2009 rok, wzrost o 2zł. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się               uchwała Nr XXIV/236/2008 
Radny J.Strzelec 
- zapytał czy ta opłata pokrywa koszty utrzymania schroniska dla zwierząt? 
Pani B. Hudyka 
- wpłaty z tego tytułu pokrywają 1/10 kosztów utrzymania schroniska. 
Pani H.Barska 
- przedstawiła uchwałę w sprawie określenia wysokości opłaty targowej, zasad 
poboru, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Głosowanie 
14 głosów – za                               uchwała Nr XXIV/237/2008 
Ad. 4 
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Pani Sekretarz 
- co roku przyjmujemy Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, obecnie zaistniała sytuacja potrzeby przesunięcia środków z jednego 
zadania na drugie – odczytała uchwałę. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw                     uchwała Nr XXIV/238/2008 
Ad. 5 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok: 

1. dotyczy zwiększenia dotacji oświatowej o 10.000zł 
głosowanie 

     14 głosów – za            uchwała Nr XXIV/239/2008 
2. zwiększenie budżetu OPS o środki na realizację Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki o kwotę 76.702zł. 
głosowanie 

     14 głosów – za            uchwała Nr XXIV/240/2008 
3. zmiany dotyczą budżetu oświaty, przesunięcia środków 

głosowanie 
     14 głosów – za            uchwała Nr XXIV/241/2008 
4. zmiany w budżecie dotyczą zmian załączników do uchwały budżetowej nr 3, 

3a,5 i 10 
głosowanie 

     12 głosów – za           uchwała Nr XXIV/242/2008 
Ad. 6 
Pani Sekretarz 
- we wrześniu weszła w życie ustawa zmieniająca ustawę o ochronie 
przeciwpożarowej, która przekazuje kompetencje do ustalania ekwiwalentu strażakom 
uczestniczącym w działaniach ratowniczych lub szkoleniach  organizowanych przez 
PSP do Rady Miejskiej. My podajemy stawki jakie dotychczas obowiązywały. 
Odczytała uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków OSP uczestniczących w działaniach organizowanych przez PSP lub gminę. 
Głosowanie  
12 głosów – za                uchwała Nr XXIV/243/2008 
Ad. 7 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w roku 2009. 
Program opracowany jest ze wszelkimi wymogami, podano formy realizacji, kryteria 
oceny w Konkursach. W 2009 roku przewiduje się realizację 7 zadań w oparciu o 
Program. 
Radny J.Psonak 
- zapytał o działalność stołówki charytatywnej na 2008r było 35.000zł a plan na 2009r 
50.000zł. Jesteśmy winni ludziom elementarną uczciwość, proponuję zostawić 
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30.000zł. Ta instytucja jest finansowana z 3 różnych źródeł, ludzie rozliczając podatek 
mogą oddać 1% na tą działalność. 
Radny J.Strzelec 
- uważam że 50.000zł jest ujęte w projekcie budżetu, jeśli dzisiaj przegłosujemy tzn. 
że przyjmujemy, budżet jeszcze nie został uchwalony, to jest coś nie w porządku. 
Pan Burmistrz 
- te sprawy wynikają z niespójności przepisów, chcąc ogłosić Konkursy na te zadania 
aby je móc prowadzić od 1 stycznia, Program musi być przyjęty. Pani Kierownik 
wiele razy monitowała o przeznaczenie 100.000zł. Stołówka jest wyłącznie zadaniem 
gminy i uważam że chociaż 50% tego co wykazała powinniśmy przeznaczyć. Z 
obiadów korzystają pensjonariusze, dowozimy do osób starszych. 
Pani Sekretarz 
- jest to zadanie własne gminy, CARITAS wspomaga jego realizację ta sama sytuacja 
jest z Klubem „Unia”. Sytuacja tych jednostek jest taka, że byliśmy w niezgodzie z 
obowiązującymi przepisami prawa. Nie powinno się wydawać nawet złotówki bez 
przyjętego Programu. To pierwszy rok kiedy obowiązuje nas przeprowadzenie 
Konkursu, konsultowałam to z Dyrektor Renatą Murawską i potwierdziła że nie 
można przekazać pieniędzy ani na Unię ani na CARITAS jeśli Program nie został 
przyjęty. Caritas robi nam łaskę aby stołówka mogła funkcjonować, jeśli są uwagi że 
źle funkcjonuje to ją zlikwidujcie. Stołówka prowadzi jeszcze dożywianie dzieci. 
Radny J.Psonak 
- proszę poprosić Panią Kierownik o przygotowanie wykazu ile obiadów wydają dla 
bezdomnych, ile dla dożywianych dzieci i ile dowożonych do osób starszych. Nam nie 
chodzi o 20 osób które korzystają z opieki ŚDS, reszta to sprawa Caritas. Po 
przygotowaniu wyliczeń Komisja Budżetowa podejmie decyzję. Dzisiaj stawiam 
wniosek o zapisanie 30.000zł. 
Pani Sekretarz 
- jest taka możliwość, kwota zostanie w budżecie i zmniejszy deficyt. 
Pan Burmistrz 
- proszę Radę jeśli zabieramy to przynajmniej do poziomu 2008r zostawmy 35.000zł. 
Radny J.Psonak 
- dobrze niech będzie 35.000zł, prosimy o rozliczenie kosztów przez Panią Kierownik. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek radnego Jana Psonak o pozostawienie na 
prowadzenie stołówki charytatywnej kwoty 35.000zł 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
Głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w roku 2009 
Głosowanie 
13 głosów – za                   uchwała Nr XXIV/244/2008 
Ad. 8 
Pani Sekretarz 
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- dziś przekazałam Państwu nową formę uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na 
wodę i ścieki dla ZUK w oparciu o zmianę przepisów, zdecydowaliśmy że trzeba 
dostosować do obowiązujących przepisów prawa, wg nowych wymogów musi być 
podana cena netto + VAT i taryfa ma stanowić załącznik do uchwały. 
Pan Burmistrz 
- oczywiście obowiązuje dopłata 45gr do 1m3 dla gospodarstw domowych, z tego 
tytułu w projekcie budżetu zaplanowano dotację w wysokości 108.000zł. 
Pani Sekretarz 
- odczytała uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z urządzeń sieci komunalnej w gminie 
Sędziszów. 
Głosowanie 
9 głosów – za                 uchwała Nr XXIV/245/2008 
Ad. 9 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do realizacji 
projektów systemowych w ramach Poddziałania 7.1.1. Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 
Radny J.Psonak 
- oprócz tego będziemy realizować inne projekty, ok. 20tys jest na przygotowanie do 
zawodu fryzjera. Chciałbym aby przy następnych projektach bardziej sensownie 
przeznaczać pieniądze, stworzyć grupę przydatną naszemu środowisku. Proszę o 
przedstawienie przez OPS kosztów ile na co. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
9 głosów – za                        uchwała Nr XXIV/246/2008 
Ad. 10 
Pani Skarbnik 
- Przedstawiła uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 
lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych jednostek organizacyjnych , do 
których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa, a także wskazania 
organów do tego uprawnionych. 
Głosowanie 
10 głosów – za                  uchwała Nr XXIV/247/2008 
Ad. 11 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zasad przeznaczenia nieruchomości komunalnej na 
Placówkę całodobową dla osób starszych, w podeszłym wieku, niepełnosprawnych – 
świadczącą usługi z zakresu pomocy społecznej albo z zakresu ochrony zdrowia. Pod 
uchwałą jest załączony projekt specyfikacji do przetargu i projekt aktu notarialnego. 
Wiceprzewodniczący J.Głądki 
- jako Komisja Budżetowa obejrzeliśmy obiekt, potwierdzamy wysoki standard 
wykonania tej inwestycji. II punkt mówiący o warunkach dzierżawy świadczy o dużej 
trosce o korzyści dla gminy. Zaproponował w akcie notarialnym w pkt. 5 ppkt.2 
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dopisać zdanie „Decyzja w powyższej sprawie będzie poprzedzana uchwałą Rady 
Miejskiej” 
Pani Sekretarz 
- jest to słuszna uwaga, poprawimy zapis. 
Pan Przewodniczący 
- poddał w/w uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
10 głosów – za                   uchwała Nr XXIV/248/2008 
Ad. 12 
Pan Burmistrz odczytał informację o pracy ( materiał w załączeniu do protokołu). 
Ad. 13 
Radny J.Sroka 
- utwardzić drogi dojazdowe do pól w Swaryszowie k/ posesji Siwek, Stachowicz, 
- na drodze dojazdowej do łąk w Swaryszowie k/Kwiecień płyty z wystającymi 
drutami stwarzają zagrożenie, prosimy o ich usunięcie, 
- mieszkańcy proszą o modernizację drogi powiatowej Tarnawa – Gródek za domami 
są pola uprawne, podczas deszczu woda przepływa przez ulicę i zalewa posesje, 
- na drodze Bugaj – Raszków na odcinku 100mb bardzo duże doły, prosimy o ich 
wyrównanie. 
Radny T.Styczeń 
- droga powiatowa koniec Krzcięcic początek Słaboszowie na zakręcie wysypano 
gruby kamień a nie zagęszczono drobnym, został już wybity ciężkie samochody 
przejeżdżając powodują spadanie płytek w sąsiadującej posesji. 
Wiceprzewodniczący J.Gładki 
- poprosił o przygotowanie odpowiedzi na interpelacje na najbliższą Komisję 
Budżetową: 
1)  podłączone zostały do sieci CO 3 obiekty, regulacja ogrzewania pomieszczeń 
odbywa się poprzez otwieranie okien. Nie chciałbym aby była duża dopłata do 
ogrzewania, proszę przygotować jakie koszty przewidujemy za ciepło. 
2)   Proszę o przygotowanie zestawienia ile podatku rolnego wpływa z poszczególnych 
sołectw a ile wydaliśmy na prace porządkowe jak ścinki poboczy, kamień na drogi itp. 
3)  Przy zejściu z kładki PKP jest wielki bałagan, również w obrębie ul. Kościuszki, 
jakie są środki prawne aby na tym terenie zrobić generalny porządek ? 
Ad. 14 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych: 
Radny J. Sroka – myślę że po zejściu śniegu utwardzimy drogi dojazdowe szlaką, 
 - druty postaramy się zlikwidować, 
 - droga Tarnawa – Gródek, moje stanowisko to aby zrobić to co zaplanowane 
 na 2009r, przerzucić chodnik  z Dworcowej od mostu    na Sportową ok.200mb, bo 
teraz gdybyśmy chcieli dodatkowo to trzeba z czegoś zrezygnować. Na dziś nie wiemy 
czy Powiat dołoży do naszych środków 500.000zł W 2010r chcielibyśmy dociągnąć 
do krzyżówki na Szczekociny. 
 - Bugaj – Raszków rozmawiałem z Wójtem Słupi aby oni część po  
Swojej stronie zrobili, obiecał że będzie rozmawiał ze Starostą i Dyrektorem ZDP. 
Radny T.Styczeń – droga Krzcięcice – Słaboszowice zgłosimy do ZDP. 
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Odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP, mówili że nie da się przejąć przez 
gminę tych terenów, czekamy na ostateczne stanowisko PKP. 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 

Na tym protokół zakończono 
 

Protokołował                                  Sekretarz                                  Przewodniczył 
 
 


